
Vota Núria Ventura. Vota PSC 
Ulldecona i els seus barris no han estat mai com 

ara. Però, el que és més important, encara poden 
estar molt millor. l ho estaran, amb tota seguretat, si 
Núria Ventura continua sent l'Alcaldessa d'Ulldecona. 

l escric això (i ho «firmo»), 
amb l'experiència que em dona 
l'haver estat 28 anys gairebé 
en exclusiva al servei del nostre 
poble: Ulldecona i els seus 
Barris. 

El nostre poble creix, puja 
en tots els sentits: població, 
riquesa, benestar ... l, el que és 
més important encara: està 
posant les bases del seu 
creixement futur. S'està 
planificant l'urbanisme, però 
des d'un punt de vista sosteni
ble. Està en marxa la 
construcció, però també s'ha 
sapegut dir no a algunes 
propostes de creixements 
desmesurats. l s'estan pactant 
a la vista de tothom (mitjançant 
Convenis aprovats per 
unanimitat al Ple) unes millores 
molt importants que beneficien 
a tota la gent, com s'ha fet al 
Barri Castell, on l'empresa que construirà 11 O pisos, 
a més de donar a l'ajuntament un 20% del terreny (en 
lloc del 10% obligatori), invertirà 600.000 euros en 
millores a tot el Barri. O una altra empresa que ha 
arreglat dos de les rotondes que tenim. O l'aportació 
de tota la pedra del nou Pavelló poliesportiu per part 
de les empreses de la «pedra d'Ulldecona». 

Per altra banda, la bona sintonia que des del 2004 
tenim amb els Governs de l'Estat, de la Generalitat i 
de la Diputació, ens està afavorint amb un conjunt 
d'inversions molt superiors, especialment, a les dels 
anys anteriors. Gràcies a n'això a l'Ermita, a més de 
d'estar la Mare de Déu de la Pietat, hi ha el millor 
Centre de l'art rupestre de Catalunya i també un 
Alberg i està funcionant tot molt bé. També el Castell 
ja és visitable i és un altre dels nostres atractius 
turístics. La 2ª fase del Polígon Valldepins s'ha fet en 
un temps rècord i, a més, ja està tota venuda i s'està 
posant en marxa la 3ª fase. El Teatre municipal Orfeó 
Montsià també s'està restaurant. S'està construint un 

Centre de Salut amb visió de futur: tres vegades més 
gran que l'actual. A més d'haver fet un camp d'herba 
artificial, això ha permès poder començar a construir 
el Pavelló poliesportiu que la joventut del nostre poble 

plenes: 

necessita. l cal afegir a n'això, 
obres a tots els Barris, 
actuacions mediambientals, 
contenidors soterrats ... 

Per tant, estos són els motius 
per demanar-vos que, pensant 
en l'interès de la majoria del 
poble, heu de votar a Núria Ven
tura i a tota la seua candidatura, 
heu del votar al PSC. 

Però, a més de tot això, en
cara hi ha més raons. Núria Ven
tura, la nostra Alcaldessa, és a 
més a més Diputada al 
Parlament de Catalunya i forma 
part d'un dels Grups que donen 
suport al Govern presidit per 
José Montilla. No és casual que 
la primera visita del President a 
les Terres de l'Ebre comencés 
per Ulldecona. En dos setmanes 
3 Consellers del Govern han 
estat al nostre poble i, el que és 
més important, amb les mans 

-El d'Educació, amb un nou cicle de Formació 
Professional a l'IES i, a més, començaria planificació 
d'un futur Centre de Primària i l'ampliació de l'actual 
Institut. 
-La de Treball , amb diversos Estudis i Projectes, 
Plans d'Ocupació, etc. 
-La de Justícia, amb l'Agrupació de Secretaries de 
Jutjats de Pau Ulldecona-La Sénia. 

l finalment, començo per dir que Núria Ventura 
està molt més preparada que jo (estudis, joventut, 
responsabilitat), per a exercir el càrrec. l l'únic que li 
faltava: experiència, l'està adquirint amb rapidesa i 
dedicació. No vull fer la comparació amb l'altra 
candidata i candidats. Feu-la vatros mateixos. 

l després de tot això, espero que ja ho tingueu clar. 
l és el que us demano: Voteu Núria Ventura. Voteu 

PSC. 

Jaume Antich Balada 
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Noves idees per Ulldecona i Barris 
Les darreres eleccions municipals, les del 2003, 

arribaven precedides per la lluita, a nivell territorial, contra 
el PHN i el transvasament de l'Ebre. A banda d'això, però, 
a Ulldecona també hi van haver motius de queixa, les 
manifestacions en contra de la privatització del transport 
sanitari, els talls de via per aconseguir un millor servei 
ferroviari o les queixes dels joves per 
l'organització de les festes i les 
actituds del govern del moment. Cal 
recordar-ho perquè segons com, 
sembla que hagin passat deu o vint 
anys. Només n'han passat quatre, 
una legislatura. 

Fer un repàs a totes les obres, 
actuacions i projectes tirats endavant 
en aquesta legislatura és quasi bé 
impossible. Penso que hem sabut 
canviar el rumb d'Ulldecona i 
començar a desenvolupar un model 
de poble pensat per a les persones 
primer que res i per a millorar la 
qualitat de vida de tots i totes. Créixer 
sí, però de manera ordenada, i sense 
perdre la nostra identitat com a poble. 

enllumenat a la Miliana, xarxa de pluvials a Ulldecona, 
ampliació de sòl industrial, peatonalització de la Plaça de 
l'Església, centre cívic als Valentins, ampliació de l'edifici 
de les escoles al Barri Castell, àrees de lleure a diversos 
indrets del terme, Centre d'Interpretació de l'Art Rupestre, 
el gimnàs de l'IES, la nova fase d'obres al Castell, 

rehabilitació del Teatre Municipal 
per fases, la futura llar d'infants, els 
contenidors soterrats .... i moltes 
altres obres de menor envergadu
ra, no per això de menor importància 
com actuacions a les escoles o als 
consultoris dels barris, per exemple. 
A més, que per tirar endavant tot 
això, abans hem hagut de redactar 
els projectes pertinents i, per tant, 
demostra que no hem perdut el 
temps. 

Com deia en línies anteriors, crec 
que és impossible fer un repàs detallat 
de tot, però m'agradaria enumerar 
allò que crec més important. Per 

M'agradaria també destacar 
l'esforç que hem fet en l'atenció a 
les persones perquè, a banda del 
que comentava abans de la 
participació ciutadana i informació, 
hem sabut situar Ulldecona com a 
municipi pioner en l'àmbit del 
benestar. Hem fet plans i tallers 

Núria Ventura 
Alcaldessa d'Ulldecona 

d'ocupació per formar joves i dones. 
Un d'aquests, de formació d'auxiliar 

d'ajuda domicili, ens va permetre tirar endavant un dels 
projectes més ambiciosos d'aquesta legislatura, l'Espai 
de Respir, amb atenció domiciliària per aquelles persones 
dependents que ho necessites i, desprès, amb la creació 
dels tallers i suport a les famílies amb malalties 
neurodegeneratives i els seus familiars o cuidadors. És un 
projecte que pot créixer encara molt més perfer d'Ulldecona 
el municipi amb millor qualitat de vida del nostre entorn. 

exemple, totes aquelles accions encaminades a fomentar 
la participació ciutadana i donar informació: assemblees 
periòdiques d'informació municipal a Ulldecona i barris, 
creació de nous consells de participació i reactivació dels 
que ja existien però no es reunien, reunions per la redacció 
del Pla d'Ordenació Urbana (POUM) i de l'Agenda 21, 
retransmissió per TV Ulldecona dels plens, creació i 
actualització constant de la pàgina web ... Un altre àmbit 
destacat de l'acció de govern ha estat la planificació 
estratègica amb la redacció de plans com el propi POUM 
i l'Agenda 21, o el Sistema d'Informació Energètica, o els 
estudis de comerç i actius turístics, el Pla de Mobilitat i 
Senyalització i altres estudis que, a més, fruit de la bona 
relació amb el govern de la Generalitat o altres 
administracions, han estat finançats en bona part amb 
fons externs. Tot això però, ho hem fet mentre intentàvem 
també recuperar el temps perdut i dotar a Ulldecona i als 
barris dels equipaments necessaris: nou centre de salut, 
poliesportiu, casal de joventut, noves carreteres, xarxa de 
clavegueram a Sant Joan del Pas i a les Ventalles, 
depuradora als Valentins, dipòsit al Barri Castell, 
arranjament de carrers al propi Barri Castell, aigua i 

Hem fet també una clara aposta pel turisme, que ja 
comença a donar els seus fruits, amb la conservació i 
adequació del nostre patrimoni. Hem creat i consolidat 
activitats culturals extraordinàries com les Jornades 
Musicals a l'Ermita i hem donat suport a noves activitats de 
les entitats com els Dissabtes de Teatre, impulsat des de 
Xarxa Ulldecona - Ull de Teatre, hem canviat les festes 
amb més oferta per a menuts, joves i grans, per posar 
alguns exemples concrets. En l'apartat de joventut, el 
casal comença a funcionar amb la Ludoteca o les activitats 
juvenils, bàsicament concerts. Hem recuperat les activitats 
d'estiu com la Cuca i esports, n'hem creat de noves com 
l'@lúdic i en tenim un bon grapat més per continuar també 
prestant serveis als més menuts i als més joves. Hem 



millorat notablement en seguretat amb la professionalització 
i ampliació de la policia local. 

La legislatura que ara acabem ha servit per que 
Ulldecona fes el tomb, per a transformar-la, per a créixer 
ordenadament, per a situar-se als primers llocs en atenció 
a les persones i en oferta cultural de qualitat. Queda però, 
molt camí a recórrer. Un d'ells és dignificar l'espai on ens 
movem dia a dia. Cal una forta inversió per millorar el 
nostre poble, per tal d'arreglar els carrers, per soterrar les 
línies elèctriques, per canviar l'enllumenat públic i el mobiliari 
urbà .... l, això ho farem també amb l'ajuda de la Generalitat 
de Catalunya. Cal, a més, acabar de desenvolupar els 
plans i estudis que explicava anteriorment. En pàgines 
interiors trobareu un resum del nostre programa electoral 
i de les nostres propostes, per tant, el podeu consultar punt 
per punt. 

La paritat 
Les eleccions municipals del proper 27 de maig seran 

les primeres de la democràcia en les que s'aplicarà la 
coneguda Llei d'Igualtat, aprovada pel Congrés el passat 
15 de març i que és una de les apostes socials més 
importants del govern socialista. 

Una de les mesures que contempla la Llei d'Igualtat és 
la paritat a les llistes electorals i obliga a que qualsevol dels 
dos sexes ocupi almenys un 40% de les candidatures en 
trams de cinc en els municipis de més de 5000 habitants. 
Per tant, representa un avanç cap als drets de les dones, 
per ser les que fins ara solien estar discriminades. 

És imprescindible la visió de les dones en polítiques 
locals, per una igualtat de drets realment efectiva, a més, 
per a què una societat sigui perfectament democràtica ha 
de procurar la igualtat d'oportunitats home/dona. 

La Llei comportarà canvis en la vida del dia a dia, tot i 

Resultats 
Ara fa quatre anys em presentava per primera vegada a 

la candidatura del PSC a Ulldecona. Fruit dels resultats 
aconseguits en les passades eleccions municipals, vam 
entrar a governar amb els companys d'ERC. Llavors, va ser 
quan realment ens vam adonar de la situació real de 
l'Ajuntament i de les possibilitats que teníem a les mans. 
Em va correspondre la regidoria de Governació i, amb ganes 
i il·lusió, crec que hem fet un bon treball. Aquesta ha estat 
la legislatura en que hem professionalitzat la nostra policia, 
amb formació i mitjans. Primer que res vam canviar la seu i 
la policia va passar de tindre un «quartet al reten» a tindre un 
verdader lloc de coordinació i prevenció, situat a l'antic Parc 
de Bombers. Vam formar els policies, amb cursos a l'Escola 

Tenim dissenyada la Ulldecona d'avui i de demà. l, 
l'hem dissenyada en l'ajuda de moltes persones que ens 
heu aportat les vostres idees i la vostra experiència. Amb 
aquestes propostes sabrem donar resposta als reptes que 
avui tenim plantejats, entre altres, saber cohesionar el 
nostre poble mitjançant l'atenció preferent a les persones i 
a les famílies; garantir la seguretat, la convivència i el 
civisme en l'espai públic, desenvoluparnoves polítiques en 
favor de la igualtat d'oportunitats i endreçar el territori en el 
marc d'un desenvolupament sostenible. Perfer-ho aportem 
persones preparades i amb il.lusió, persones joves i grans, 
persones amb empenta i compromeses, hómens i dones 
amb NOVES IDEES. 

Núria Ventura i Brusca 

que no és fàcil vèncer les inèrcies de molts segles d'història. 
Hem de fer canvis profunds en els comportaments i un dels 
més importants és l'organització social del temps. Molts 
dels obstacles que ens trobem les dones quan ocupem 
llocs de responsabilitat és la persistència d'hàbits socials 
i estructures organitzatives que impedeixen la conciliació 
entre la vida laboral i la familiar. Hem de treballar junts 
homes/dones per concretar el nostre principi de la 
democràcia paritària amb pas ferm, efectiu i concret, cap 
a un futur igualitari, solidari i just. 

L'administració i el teixit social hem de treballar 
conjuntament per aconseguir municipis on s'adoptin 
mesures específiques per la igualtat d'oportunitats real, 
amb perspectiva de gènere des de tots els àmbits, amb 
una major participació de les dones en l'elaboració del 
projecte de poble que tots volem. 

Neus Borràs 

de Policia i altres d'específics en matèries concretes, vam 
ampliar la plantilla, amb la incorporació d'un inspector, 
agents i administració. Vam dotar la plantilla de mitjans 
materials, roba, vehicles i altres, vam potenciar i consolidar 
el cos de voluntaris de protecció civil. l acabarem la 
legislatura amb les oposicions per cobrir tres places de 
policia local. Hem passat de veure com marxaven els 
nostres policies a tindre cinquanta persones que es presen
ten als exàmens, i això és significatiu. Senyal que hem fet 
les coses bé. 

Crec que ens podem sentir satisfets, però no podem 
baixar la guàrdia. La Policia Local és el cos més pròxim al 
ciutadà, el que ha de donar el servei més aviat i ha d'estar 
preparada per a fer-ho. 

JoseAlonso 

La participació política és necessària 
Moltes vegades he escoltat comentaris sobre determinats 

temes de política local per part d'alguns convilatans que 
tenen formats conceptes molt clars sobre la bona o mala 

actuació de l'equip de govern de torn . Jo, francament, no 
he sabut mai ni què contestar ni què opinar, ja que com me 
faltava informació sobre aquests temes m'he trobat en una 

situació que, des del meu punt de vista, no em permetia 
poder recolzar o rebatre els esmentats comentaris. És per 
això que quan l'agrupació local del PSC d'Ulldecona em va 
oferir la possibilitat de formar part de la llista per a les 
municipals, ho vaig acceptar. Un altre motiu que em va 
convèncer va ser el fet que veig en la gent que forma la 
candidatura, il·lusió, ganes de treballar i opcions de progrés 
per al nostre poble. Crec que aquests fets queden constatats 
en la tasca duta a terme durant la legislatura que està a punt 

d'acabar. 
Penso que tots els falduts i faldudes ens hauríem de 

plantejar en algun moment determinat donar aquest pas 
perquè és la millor manera de saber el que passa dins 
l'Ajuntament, ja que la casa de la vila és en essència la casa 
de tothom i entre tots hem de mirar de que funcione tant bé 
com sigue possible. 

Demetrio Querol 

La transformació d'Ulldecona i barris 
La realitat actual és que la transformació que està vivint 

tant Ulldecona com els seus barris és més que evident. Us 
parlaré concretament del Barri Castell. En estos darrers 
quatre anys hem impulsattot un seguit d'obres i actuacions 
importantíssimes. Les escoles són un bon exemple, igual 
que el dipòsit de l'aigua, que encara que l'anterior govern 
municipal ja el donava perfet, l'Ajuntament actual ha hagut 
inclús que comprar els terrenys per a que l'Agència Catala
na de l'Aigua el pugués construir. Això permetrà que, 
sobretot de cara a l'estiu, no tinguem problemes d'aigua cap 
dels tres barris que mon abastim. 

Una altra de les obres per les quals hem lluitat més ha 

11.lusió i empenta 
És de justícia reconèixer que Ulldecona ha 

experimentat, d'ençà les passades eleccions municipals, 
una profunda transformació que avui dia l'ha convertit en 
un municipi amb una excel·lent qualitat de vida. Bona 
mostra n'és l'increment dels serveis que, en tots els 
àmbits, s'ofereixen als ciutadans, com per exemple l'Espai 
de Respir, la construcció del nou CAP, la Ludoteca, la 
redacció de l'Agenda 21, el nou POUM, el casal Jove, la 
semi-peatonalització del carrer Major. ... entre molts altres. 

Aquest progrés, que avui és ja una evidència, ha estat 
possible no només gràcies a l'acció decidida de l'equip de 
govern (PSC-ERC) sinó també gràcies a la participació 

estat el quitranat dels carrers i la renovació de l'enllumenat 
i que, a hores d'ara.ja s'ha iniciat. Hem d'agrair, pertant, la 
tasca de l'actual govern municipal i sobretot a l'actual 
regidor de Barris, Jaume Antich, la feina ben feta. 

La feina feta i la que queda per fer és el que més m'ha 
animat a formar part de la candidatura socialista i, quan 
Núria m'ho va proposar, enseguida vaig acceptar. Me fa 
molta il·lusió perquè sempre m'ha agradattreballar pel poble 
i, això és el que farem amb ganes i eficàcia tots els que 
formem part de la llista. 

Enrique Edo 

activa dels ciutadans en la construcció del futur del poble. 
El vessant públic i privat, doncs, s'han donat la mà per fer 
realitat el creixement urbanístic, econòmic, social i cultural 
d'Ulldecona. 

La il·lusió i l'empenta del primer dia s'han mantingut 
sempre vives i han estat fonamentals per assolir l'Ulldecona 
que avui coneixem, una Ulldecona que dia a dia vol superar
se per oferir el millor de si mateixa. 

És per això, que després de la proposta de formar part 
de la candidatura del PSC per a les properes eleccions 
municipals, vaig decidir aportar tota la meva il·lusió, joventut 
i ganes de treballar perfer realitat l'Ulldecona del futur que 
a tots ens agradaria tenir. 

Lluc Fernàndez 

Compromís amb els ciutadans 
Ara fa quatre anys ens comprometíem a portar a terme, 
si arribàvem a governar Ulldecona, una sèrie de projectes 
i propostes amb l'objectiu, com a primer terme, de gaudir 
de serveis i d'infrastructures per millorar la qualitat de vida dels 
seus habitants, tant els del poble com els dels seus barris. 

Amb el programa electoral a la mà podem dir que no 
hem fallat, hem assolit els compromisos pactats amb la 
ciutadania. Cal esforços i hores de feina, moltes, però hi ha 
una cosa que s'ha de tenir a part de les dos esmentades, 
per a que hi hagi una bona gestió dels recursos hi ha d'haver 
un bon equip. Persones capacitades per gestionar un 
poble de més de 6000 habitants amb les eines i els 
coneixements dels nous temps i, sobretot ,amb la voluntat 
de canalitzar i introduir de la millor manera possible tots els 
canvis que hem de fer perquè Ulldecona no es quede la 
darrera, com ha passat durant uns q u ans anys. Hem posat 
unes bones bases per a la nova Ulldecona, hem de 

continuar, per tant, aixecant l'edifici. 
Ara us convidem a participar de nou, amb nous 

projectes, amb nous reptes i amb accions que facen que 
Ulldecona s'acabe convertint en el millor poble perviure de 
les Terres de l'Ebre. Tenim més ganes, més espenta i 
més il·lusió que fa quatre anys. 

Tenim el projecte que prompte coneixeràs i tenim a 
persones que, com tu, els interessa i els preocupa el seu 
poble i a qui des d'aquí us convidem a participar no només 
anant a votar, sinó a parar-nos pel carrer i dir-nos el que 
penseu. Ala fi, la política local la fem entre tots. Tota la gent 
que formem la llista electoral del PSC, encapçalada per 
Núria Ventura, us animen a participar i a continuar millorant 
el nostre poble i els seus barris. El proper 27 de maig, 
comptem amb tu! 

Oscar Morera 



Bon treball 
La meva inclinació per l'esquerra social ja ve de quan els 

meus pares parlaven dels socialistes en temps de Felipe 
Gonzalez. Ells tenien també una ideologia d'esquerres. A 
més, havent exercit aquesta legislatura d'Alcalde dels 
Valentins, com a independent(i no com a independentista!) , 
he pogut ratificar els meus ideals per l'esquerra socialista 
d'Ulldecona.ja que aquest equip de govern ha respost d'una 
manera notable a les necessitats que jo he anat exposant 
contínuament i reiteradament per als Valentins, com ja és 

El meu poble 
Ulldecona és el meu poble. Aquí vaig nàixer; d'aquí eren 

els meus pares; aquí m'he criat; d'aquí són els meus amics; 
aquí em vaig casar i d'aquí són els meus fills. Aquí he 
treballat també quasi tota la meua vida. És per això que 
prendre part en la vida del poble, anant a la candidatura de 

ben sabut per tots els que formen part de l'Ajuntament. El 
meu socialisme, i no és cap secret, es basa en la ideologia 
i la simpatia pel partit, però no he cregut necessària la 
militància. La meua posició socialista es reafirma per les 
accions de les persones que fan un bon treball dins 
l'administració i això ha fet que hagi pres la decisió de 
presentar-me a la candidatura del PSC d'Ulldecona i que em 
plantegi seriosament una pròxima candidatura com a alcal
de dels Valentins. 

Alexis Agramunt 

PSC, em fa il·lusió. l encara que no és provable que forme 
part del meu Ajuntament, perquè vaig la número 1 O de la 
llista, el grup socialista sap que tindrà sempre el meu suport 
en tot allò que fa ce falta, i si calgués, treballaria amb moltes 
ganes, perquè Ulldecona s'ho mereix. 

Maribel López 

Fem un pas més cap endavant 
Si fem una mirada enrera en el temps, crec que podem 

estar satisfets de la feina feta en els quatre anys de 
legislatura. La valoració que faig és positiva per al barri. 
S'està redactant el nou P.O.U.M. (Pla de Ordenació Urba
nística Municipal) que ens permetrà que puguem créixer i 
unir els dos nuclis, la Raval i els Rajolars. 

S'ha millorat el servei d'aigua potable, amb la construcció 
d'un dipòsit al barri Castell que ens abastirà a tres barris. 
S'ha habilitat l'àrea de lleure al «pantanet» i s'ha apropat la 
gestió municipal. Queden però, coses pendents, com per 

Anem pel bon camí 
El poble, en menys de quatre anys, ha rebut i està 

rebent una actualització més que merescuda que ens ha 
fet entrar al segle XXI. Encara queda molt per fer, per això 
necessitem que tots els que vivim a Ulldecona continuem 
confiant en l'acció renovadora del nostre Ajuntament. 

Ha quedat molt bonica la plaça, el Castell, es nota 
que hi ha algú que es preocupa pel poble i per la gent, i 

Democràcia participativa 
El municipi és la circumscripció administrativa bàsica 

més propera als ciutadans. És el lloc on hi viuen persones 
que tenen drets i obligacions de ciutadania, i també és allí 
on es crea la pròpia identitat. 

L'ajuntament regeix el municipi. Propera ment hi hauran 
eleccions municipals, llavors els ciutadans tindran la 
possibilitat de participar-hi fent ús del seu dret democràtic, 
o no, que també és el seu dret. Com ho seria també, en el 
cas que no es vulguin limitar a anar votar i a continuació 
despreocupar-se de tot, perquè ja ho solucionaran els 
polítics (paternalment), que per això cobren. 
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exemple, la xarxa de clavegueram i la depuradora als 
Rajolars, obra que es troba en els tràmits administratius 
pertinents. 

La prioritat per a la propera legislatura és, sens dubte, 
l'arranjament i quitranat dels carrers dels dos nuclis i 
l'enllumenat públic, entre altres accions importants. Espero 
que ens doneu la vostra confiança per tal de tirar-ho 
endavant. 

Jose Manuel Fandos 

això ens fa sentir orgullosos de viure a Ulldecona. El 
nostre poble està encaminat al futur i hem de col·laborar 
per a que continuï així. 

Estic contenta de poder tornar a formar part de la 
candidatura socialista a Ulldecona, aquest cop amb una 
llista jove i renovada, amb gent en ganes de treballar i 
amb el desig que Ulldecona continuï avançant per un 
camí de futur ple d'il·lusió. 

Neus Gascó 

La democràcia no es pot construir sense la participació 
directa dels ciutadans. Penseu què sense esta participació 
els governants hauran de prendre les decisions igualment, 
però estaran més lluny de la realitat i de les necessitats del 
poble. 

Els polítics que tenen les responsabilitats executives 
haurien de prendre les mesures necessàries per tal d'instruir 
i engrescar als ciutadans per a la seua participació en la 
democràcia, així com també establir canals tangibles i 
fluïts per poder aplicar els acords a la gestió política i social 
del municipi. 

Manolita Serra 

• 

Obrim una nova etapa 
Ja tornem a tenir, després de quatre anys, unes noves eleccions a tocar. Això què vol dir? doncs moltes coses; 

que el temps corre inexpugnable i que no s'atura per res ni per ningú, que tanquem una legislatura més i que 
n'obrim una de nova, que la gent ha de tornar a les urnes per decidir, que Ulldecona canvia .... Aquest últim fet 
és una realitat. 

El nostre poble va canviant i creixent, anem avançant amb fermesa i pas segur, gràcies, en part, als més de 
13 milions de euros (més de 2000 milions de les antigues pessetes) que han arribat a Ulldecona en forma de 
grans i ambicioses inversions. En aquests propers anys s'ha de seguir treballant per tal de netejar-li la cara al 
poble, millorar els seus carrers, enllumenat, mobiliari, comunicacions, nous carrers, i posar en funcionament 
grans projectes, com és el cas de l'esportiu, que té com a gran centre neuràlgic el nou pavelló i la propera 
construcció de la piscina coberta. Però no ens hem de quedar ~olament en la construcció, sinó que s'ha de saber 
gestionar, explotar, per tal que el propi poble, amb personal preparat i mitjans adequats, pugui fer-lo tirar 
endavant. 

S'ha d'engegar un ambiciós patronat d'esports, sala de fitness i activitats dirigides annexes al pavelló, gran 
ventall d'activitats per a tots els grups de població, disponibilitat total per a les entitats esportives, explotació per 
part dels escolars, etc. Un pavelló d'aquesta categoria no es per a tenir-lo inutilitzat, i juntament a la futura piscina, 
el camp de futbol de gespa artificial i altres construccions que serien interessants- pistes de tennis, per exemple-, poden 
conformar un gran complex esportiu a l'abast de tothom, grans i petits. 

També s'ha de dir que per fi Ulldecona comença a tenir un flux important de turisme, gràcies a les contínues 
iniciatives que fan que el patrimoni natural i cultural del terme sigui reconegut arreu del país. En endavant s'ha 
de procurar millorar els allotjaments, explotar l'alberg, oferir la marca Ulldecona, pintures, castell i oliveres 
mil·lenàries a escoles i instituts, i relacionar esport i patrimoni natural del terme. 

Eduard Marín 

Primer les persones 
Quan jo era menut jugàvem al carrer en tots los xiquets veïns. Eren altres temps, al poble ja hi havia bastants de 

Gotxes, però encara podies estar bon rato jugant fins que algú cridava «a la cera» i tots mos apartàvem para que 
passes lo cotxe. Pels carrers encara se podia anar a peu amb prou tranquil·litat, perquè també la gent no estava tan 
estressada i no corrien tant los cotxes. Potser hi ha qui pense que això fa molt temps, però total, d'això no fa ni vint
i-cinc anys. 

En poc temps los falduts vam passar de tindre un cotxe per família a tindre'n més d'un, en lo que els carrers 
cada vegada són menys adequats per a les persones. Va arribar un punt, que com n'hi havia tants, per a millorar 
la circulació dels vehicles se van tindre que fer els carrers de sentit únic. Segurament avui tothom ho veu la mar 
de normal, si no fos per això la circulació pel poble seria molt difícil, per no dir impossible. Però en aquella època 
molta gent no ho veia normal: veigues tu la volta que me toca fer quan antes anava per on volia!. 

Ha passat més temps i la població d'Ulldecona ha crescut, i encara ho ha fet més la de cotxes. Però els nostres 
carrers són els mateixos, igual d'amples, amb les ceres igual de menudes. Los carrers on un dia no fa tant se 
podia jugar, ara no se poden quasi ni creuar. Abans los carrers eren per gaudir-los les persones, avui quasi són 
en exclusiva de les màquines. 

Només cal sortir pels matins i vore la quantitat de gent que va a peu pel poble, que porta un carret de la compra 
o un cotxet amb xiquets menuts i que se veuen obligats a estar contínuament pujant i baixant de la cera. O els 
que van sense res, però que igual has de pujar i baixar de la cera perquè quasi no te pots creuar dos persones. 
Això per no fer-mos la pregunta: com volem que algú se pare a mirar aparadors de botigues i comprar en 
tranquil·litat en estes condicions? 

Avui, igual que fa vint anys, s'han de fer canvis que poden no agradar a algú, però que milloraran la vida de 
molts falduts i que revitalitzaran el centre del poble. S'han de recuperar los carrers para les persones. l l'única 
manera de fer-ho és limitant la presència de les màquines. 

Ja ho diuen, que qui algo vol algo li costa. l per aconseguir això s'han de fer obres. l qualsevol que ha fet obres 
a casa sap que mentre no s'acaben és molest, i que per desgràcia tenen tendència a retrassar-se. l que, ademés, 
s'haurà de fer en trams i, per tant, no varem una millora substancial fins que no estiguen los trams de carrer major 
acabats, que s'haurà de fer en altres fases. 

Estic segur que en esta pròxima legislatura se podrà acabar esta obra i jo, com molta altra gent, estaré content 
de poder anar a comprar i passejar tranquil·lament amb la meua filla pel carrer major sense tindre que anar 
esquivant als cotxes i a les persones en les ceres tan estretes que ara tenim. l, per suposat, disfrutar de la plaça 
on podré fer un café mentre els menuts tenen una plaça sencera per a jugar com natros feiem quan teníem la 
seua edat. 

Marc Poy 



Presentació de la llista del PSC a Ulldecona 
L'Agrupació local del PSC a Ulldecona va presentar la seua 

candidatura a les eleccions municipals del 27 de maig en un 
acte celebrat als Claustres de l'Ajuntament i en el que es van 
projectar imatges de les obres, projectes i activitats realitzats 
al llarg d'aquests quatre anys de govern. 

Davant d'unes 150 persones, la candidatura es va presen
tar com «la millor opció pel present i el futur d'Ulldecona». 
Segons la candidata, Núria Ventura, es tracta de persones 
«carregades d'il.lusió, de passió, de ganes de treballar. Hi ha Nuria ventura 
gent nova, gent jove, gent gran, gent de mitjana edat, gent amb 
experiència, persones preparades, de confiança, persones amb il.lusió per aportar 
noves idees a la Ulldecona d'avui i del demà». 

La candidatura està formada per: 
01 - Núria Ventura. 32 anys. Alcaldessa d'Ulldecona i diputada al Parlament de 

Catalunya. Actualment és també vicepresidenta de la Mancomunitat de la Taula del 
Sénia, membre del consell nacional del PSC i responsable de l'Àrea de Polítiques 
de les Dones de la Federació 16 - Terres de !'Ebre. És periodista de professió i va 
ser coordinadora local de Creu Roja Joventut i una de les fundadores de la 
coordinadora a les Terres de l'Ebre de l'Associació Catalana d'Amics del Poble 
Saharaui. 

02 - Neus Borràs. 49 anys. Regidora de Benestar, Joventut i Infància. Actualment 
és també presidenta del Grup de Dones d'Ulldecona. Va ser fundadora i portaveu de 
la Plataforma en defensa del Transport Sanitari d'Ulldecona. 

03 - José Alonso. 42 anys. Actualment és Regidor de Governació. És bomber de 
professió, ha estat cooperant internacional en països com Colòmbia, Bòsnia o 
Rumania, i va ser president de l'Assamblea local de Creu Roja Ulldecona. 

04 - Demetrio Querol. Nascut a Ulldecona fa 54 anys, enginyer tècnic en química 
industrial. Treballa en la indústria del poliéster aplicada al sector del botó. 

05 - Enrique Edo. 47 anys. És Alcalde del Barri Castell des del 1999, càrrec que 
va ocupar també del 1987 al 1995. És treballador autònom del ram de la fusta. 

06 - Lluc Fernandez. 23 anys. És membre de la junta directiva del Centre Cultural 
Recreatiu, aficionat al teatre i ha format part d'un gran nombre d'entitats culturals 
d'Ulldecona. Treballa actualment en una empresa especialitzada en la serralleria 
d'alumini i protecció solar. 

07 - Òscar Morera. Nascut a Alcanyís fa 27 anys. És Diplomat en turisme per la 
Universitat Autònoma de Barcelona i Màster en Planificació i Gestió de recursos 
turístics per la Universitat de Barcelona. Va ser membre de la Plataforma Joves pel 
Tren d'Ulldecona. 

08 - Laia Fusté. 28 anys. És membre de l'Orfeó Ulldeconenc i sempre ha estat 
lligada al món associatiu. Expropietària del bar KGB d'Ulldecona. 

09 - Alexis Agramunt. 25 anys. És Alcalde dels Valentins des del 2003. És tècnic 
en Gestió de Recursos Naturals i Paisatgístics per l'Escola de Capacitació Agrària 
d'Amposta. 

10 - Maribel López. 60 anys. És Mestra de primària del CEIP «Ramón y Cajal» 
d'Ulldecona. Va ser regidora de l'Ajuntament i Jutjessa de Pau suplent. 

11- Manolo Fandos. Nascut a Castellfort (Castelló) fa 45 anys. És l'alcalde de Sant 
Joan del Pas des del 2003 i treballa en el ram de la pedra. 

12 - Neus Gascó. Nascuda el 5 d'abril de 1977 a Ulldecona. És tècnic superior 
en educació infantil. Membre de l'executiva local del PSC des del 2002. 

13 - Manolita Serra. 53 anys. Una de les cares visibles de la plataforma en defensa 
de l'Ebre d'Ulldecona. És i ha estat membre de nombresses entitats i actualment 
coordinadora de la sectorial de Medi Ambient de la Federació XVI del PSC a les Terres 
de l'Ebre. 

14 - Jordi Torrent. Nascut el 13 de juny de 1973 a Ulldecona. Va ser regidor la 
legislatura 1995-1999. De l'any 1995 fins al 2002 va ser primer secretari de 
l'agrupació local del PSC a Ulldecona. 

15 - Eduard Marín. 25 anys. És Diplomat en magisteri 
d'educació física, Llicenciat en ciències de l'activitat física i de 
l'esport. Treballa de mestre d'educació física a l'escola Santa 
Anna de Barcelona i és entrenador de futbol des de fa dos 
temporades a l'escola del FC Barcelona. 

16 - Catalina Pérez. 82 anys. És mare de nou fills i filles, amb 
els que va arribar a Ulldecona als anys cinquanta des 
d'Andalusia, on va nàixer. 

Jordi Torrent 
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Treballem per millorar la vida de les persones 
«Caminante, son tus huellas l el camino y nada mas; l 

caminante, no hay camino, l se hace camino al andar, 
He volgut començar amb aquest vers universal d'Antonio 

Machado per que reflexa el que estem fent a Ulldecona i 
barris, reflexa el treball que estem fent un grup d'homes i 
dones valents d'Ulldecona, reflexa el que fem els socialistes 
d'Ulldecona. Política sense complexos, sent fidels a les 
idees i amb la mirada cap al futur. Des que vam entrar a 
governar al principi de la democràcia, no hem volgut mai fer 
política d'anar tirant, hem pres decisions quan les hem 
hagut de prendre sempre considerant el bé de la majoria i 
així continuarà sent. 

Som un partit sense complexos, un partit fort, de govern, 
un partit que sap gestionar els recursos millor que ningú, el 
partit dels treballadors, dels joves, dels grans, però també 
un partit que sap crear les condicions per a que els 
empresaris es troben millor que amb ningú. Hi ha una cosa 
imprescindible i és tenir sempre a la gent més competent, 
més honesta i més treballadora a les nostres llistes, que 
treballem per millorar la vida de les persones un dia i el 
següent. Als companys i companyes de la llista només us 
vull dir una cosa, continueu així, que no us emboliquen en 
discursos estèrils de mirada curta. 

Som un bloc sòlid, hem de fer d'altaveu de les nostres 
idees i dels nostres èxits, també quan cal hem de ser crítics 
per no perdre de vista la realitat. Aquesta és la manera 
d'avançar, d'estar al costat de la gent, no permeteu que el 
proper 27 ningú es quedi a casa, estem molt a prop d'una 
nit històrica per al socialisme faldut, però el dia 27 no pot 
fallar ningú! 

Recordeu que els socialistes som sempre els que obrim 
camí, tant quan venen pujades com quan va de baixada. És 
fàcil caminar i els altres partits ens segueixen uns quants 
anys•detras i alguns altres van en direcció contrària .... ., i 
aquesta responsabilitat és la que agafem davant de la gent, 
no ho oblidem. 

Per als partits polítics la renovació és la vida, la garantia 
de continuïtat. Avui agafem el testimoni en este camí que 
sabem que no només serà de roses, us asseguro que 
sabrem portar-lo dignament fins que arribe el moment de 
passar-lo i deixarem les nostres petjades tal com les hem 
anat deixant els socialistes durant més de 100 anys 
d'honradesa i fermesa. 

Joan Poy 
1er secretari PSC Ulldecona 

Un bon equip amb la feina ben feta! 
Actualment, és molt comú l'abstenció i el passotisme 

envers la política, però quan les coses no surten bé, són ells 
els primers (els que han passat totalment del sufragi) els 
que es queixen o critiquen la tasca realitzada. Amics i 
amigues no ens enganyem, tenim el poder amb el nostre vot 
i en tenim que fer ús per a aconseguir que el nostre poble i 
les ciutadanes i ciutadans d'Ulldecona tinguin el que es 
mereixen. 

El PSC d'Ulldecona una vegada més ha presentat una 
candidatura i un programa electoral admirable. Amb un 
equip preparat, ple d'il·lusió i moltes ganes de treballar, amb 
una ètica de treball que no té res a veure amb la dels altres 
grups polítics. l sobretot amb quatre anys a les nostres 
esquenes on es pot palpar la feina ben feta: creixement del 
polígon industrial, construcció del nou polisportiu, casal 

jove, augment considerable de l'oferta turística i per tant del 
turisme, centre de l'art rupestre, millora dels centres 
educatius i dels cossos de seguretat i un llarg etcètera. 

Aquesta pròxima legislatura s'ha de rentar la cara al 
municipi, millorar carrers, voreres, places, mobiliari urbà, 
enllumenat, nous carrers, continuar els projectes que estan 
en tràmit ... i mostrar a tots els que passen pel nostre poble 
de lo que és i sobretot que pot arribar a ser la nostra vila si 
la gestionem com cal. 

Ulldecona té un bon govern i estic convençut de que el 
seguirà tenint, perquè els falduts i faldudes saben quina es 
la millor opció. El dia 27 ves a votar i VOTA SOCIALISTA! 

Raül Najas Martí 
Secretari d 'organització de les JSC d'Ulldecona 

El President de la Generalitat visita Ulldecona 
El president de la Generalitat, Jose Montilla, va visitar 

Ulldecona en la seva primera visita oficial a les Terres de 
l'Ebre. Montilla va ser rebut per l'alcaldessa d'Ulldecona, 
Núria Ventura, i el delegat del govern català a les Terres de 
l'Ebre, Lluís Salvador. Un cop a l'Ajuntament, el President 
i l'Alcaldessa van saludar totes les persones que l'esperaven, 
membres del govern municipal, regidors del consistori, 
alcaldes de barris, a més de presidents i presidentes 
d'entitats i associacions i diversos veïns i veïnes. 

A la Sala de Sessions l'alcaldessa, Núria Ventura, va 
agrair en primer lloc la visita del President i va fer referència 
a la transformació que està vivint Ulldecona, tant a nivell 
demogràfic com a nivell industrial. Segons l'Alcaldessa, es 
compta amb la creació de llocs de treball i, per tant, «tenim 
la base per continuar creixent, ara hem de consolidar-la i fer 
un pas més, molt important. Hem de ser capaços de crear 
i atreure empreses d'alt valor afegit». 

--



Núria Ventura va assegurar que aquest fet és imprescin
dible per «fer possible que els joves d'Ulldecona i barris 
puguin tornar al seu poble després d'estudiar fora. És 
aquest un dels reptes més importants que tenim avui 
damunt la taula com a poble i també com a territori. No ens 
podem permetre el luxe de perdre el capital més important 
amb el que comptem, el capital humà». Per aconseguir 
donar-li la volta a aquesta situació, l'alcaldessa va demanar 
el suport «decidit i ferm» del govern de la Generalitat. 

El President de la Generalitat de Catalunya va assegurar 
que només és possible fer front a aquests reptes amb 
«l'estreta col·laboració entre administracions, en aquest 
cas entre Ajuntament i Generalitat». Montilla va dir que 
«Ulldecona es troba en un bon moment, fruit del treball i 
impuls del govern municipal i l'aposta pel turisme, amb la 
recuperació de patrimoni històric, arquitectònic i natural que 
esteu fent, es traduirà en una millora del municipi i, per tant, 
de la qualitat de vida dels veïns i veïnes». El President es 
va comprometre a donar suport a totes les polítiques 

municipals encaminades en aquest sentit. 
Més tard, el President, va visitar el Castell d'Ulldecona, 

on l'arquitecte director de les obres de restauració, Jordi 
Segura, i la tècnica municipal de Turisme, Carme Fernàndez, 
li van fer una visita guiada amb explicació de la seva història. 
A la Torre de l'Homenatge es va fer posteriorment una reunió 
del President amb els alcaldes i alcaldesses dels municipis 
de la Mancomunitat de la Taula del Sénia. Aquests van 
exposar-li els projectes en marxa, posant especial èmfasi 
en el Pla de Camins subvencionat pel Ministeri d'Agricultura, 
el pla d'industrialització que es va signar amb el Ministeri 
d'Indústria, i els diversos estudis i projectes subvencionats 
per la Generalitat de Catalunya. 

El president va acabar la seua visita a Ulldecona amb un 
recorregut per l'empresa DOCA, puntera en l'àmbit europeu 
en el disseny i fabricació de mobles de cuina. Aquesta és 
la darrera indústria que s'ha instal·lat al polígon industrial 
Valldepins, provinent de Vinaròs i que actualment ocupa 
més d'un centenar de treballadors i treballadores. 

Visita del conseller Maragall i les conselleres 
Serna i Tura 

A més del Molt Honorable President de la Generalitat, 
Jose Montilla, recentment han visitat Ulldecona el Conseller 
d'Educació, Ernest Maragall, la consellera de Treball, Mar 
Sema, i la consellera de Justícia, Montserrat Tura. 

Maragall es va reunir amb l'alcaldessa i membres del 
govern municipal i va visitar també el CEIP «Ramón y Cajal» 
i l'IES «Manuel Sales i Ferré». El conseller va anunciar que, 
fruit del creixement d'Ulldecona, s'ha de començar a estu
diar ja una nova escola de primària. Cal recordar, a més, que 
el proper curs 2007/08 a l'IES d'Ulldecona «Manuel Sales i 
Ferré» s'impartiran els estudis d'un cicle formatiu de grau 
mitjà de «Tècnic d'explotació de sistemes informàtics». 
Des de la creació de l'IES a l'any 1985 s'havia demanat a la 
Generalitat estudis de Formació Professional, cosa que ara 
ha concedit l'actual Govern de la Generalitat. 

Per la seva banda, la Consellera de Treball, Mar Sema, 
va visitar Ulldecona per reunir-se amb membres de la 
Mancomunitat de la Taula del Sénia i tractar els diversos 
projectes en marxa en col·laboració amb el seu Departament. 
Sema es va comprometre a recolzar totes les iniciatives 
encaminades a la formació dels treballadors i, sobretot, dels 
col·lectius amb més dificultats per inserir-se al món laboral, 
com són els joves i les dones. Es va parlar de cursos i plans 

ocupacionals com els que ja s'han anat realitzant a Ulldecona 
els darrers quatre anys, entre altres moltes coses. 

La Consellera de Justícia, Montserrat Tura, va estar a 
Ulldecona el dilluns 7 de maig per ratificar la signatura de 
l'Agrupació dels jutjats de Pau Ulldecona-La Sénia. Es 
tracta d'una fórmula que ens permetrà tindre al municipi 
funcionaris de carrera, compartits amb la Sénia, per tal de 
gestionar millor el Jutjat de Pau i donar un servei més eficaç 
als ciutadans. 

ELECCIONS MUNICIPALS 2007 

Atenció a les persones 

Salut i Benestar 
o Posarem en marxa el nou CAP amb més serveis 

d'especialistes 
o Continuarem amb el desplegament del programa Espai 

de Respir, amb atenció personalitzada i professionalitzada 

a les persones amb malalties neurodegeneratives així com 

també als seus familiars i/o cuidadors 
o Garantirem l'atenció domiciliària a persones en 

situacions de dependència tal com s'ha fet en la darrera 
legislatura i, a més, potenciar l'ús del Mobiletel 

o Oferirem suport i orientació als dependents en el 

desplegament de la Llei de Serveis Socials i la Llei de 

Dependència 
o Farem xerrades periòdiques sobre malalties diverses, 

alimentació i altres temes d'importància a nivell de salut, 

obertes a tota la població 

o Ampliarem els Serveis Socials adaptant-los a les 

necessitats actuals 

o Crearem el Consell Assessor de la Gent Gran 

o Impulsarem el recentment creat Servei de Mediació 

Educació i Cultura 
o Impulsarem la construcció de l'arxiu històric i posada 

en funcionament amb la dotació de personal i trasllat de tota 

la documentació 

o Farem la nova biblioteca, adaptada a les necessitats 

de la població 

cultural al nostre poble amb la construcció del viver d'entitats 

o Ampliarem els serveis de la Ludoteka 

o Treballarem per oferir cursos de formació d'adults de 

manera periòdica 

Oci i esports 
o Incentivarem la implantació d'espais d'oci per a la 

població jove 

o Posarem en funcionament el nou pavelló poliesportiu 
(en construcció) i millorarem les altres les instal.lacions 

esportives. 
o Completarem el nou complex esportiu de l' Avda. Terrers 

amb la construcció de la piscina coberta i altres serveis 

o Dinamitzarem l'esport local a totes les edats 

o Habilitarem noves àrees de lleure i recorreguts esportius 

i de jocs a diversos indrets del terme municipal (per a totes 

les edats) 

Noves Tecnologies 
o Obrirem telecentres als Valentins, Sant Joan el Pas, 
les Ventalles i Barri Castell (espai equipat per conectar-se 

a internet i utilitzar les noves tecnologies {TIC) tant per a 
particulars, entitats o empreses) 

o Potenciarem punts de connexió pública d'Ulldecona 

(Biblioteca i Casal de Joventut) 

o Estudiarem la instal·lació d'una xarxa WiMax (connexió 

a internet d'alta velocitat, trucades telefòniques i televisió a 

la carta a un cost inferior al dels operadors convencionals) 
o Impulsarem una oferta formativa en l'àmbit de les TIC, 

especialment en els col·lectius amb més dificultats d'accés 
o Estudiarem les necessitats de la nova escola de (persones grans, dones ... ) 

primària 

o Ampliarem l'IES perfer front a les necessitats actuals 
o Treballarem per la consolidació del cicle de grau mitjà 

en Sistemes Informàtics a l'IES i estudiarem la viabilitat 

d'altres cicles de grau mitjà o superior 

o Ampliarem les subvencions de compra de llibres a 

primària també als alumnes d'infantil (de 3a 6 anys) i de 

secundària (majors de 12 anys) 

o Acabarem el procés per a la construcció de la llar 

d'infants pública 

o Fomentarem i impulsarem les activitats culturals 

consolidades (Concerts Ermita, activitats d'entitats ... ) i 

estudiarem nous projectes (Festival Jazz o Festival de 

Dansa al Castell) 
o Treballarem per una millor dinamització i coordinació 

de les entitats i associacions, un dels motors de l'activitat 
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o Treballarem en la implantació de la tramitació de 
documents en línia 

o Continuarem potenciant la pàgina web d'Ulldecona 

amb nous serveis 

Seguretat i Mobilitat 
o Continuarem amb la professionalització i formació de 

la policia local per millorar el servei 
o Augmentarem la plantilla per adaptar-la a les necessitats 

actuals de la població 

o Creació de la figura de l'Agent Cívic 

o Posarem en marxa les accions previstes al Pla de 

mobilitat i al Pla de Senyalització 
o Estudiarem la possible posada en marxa d'un servei de 

transport públic (enllaç dels diferents equipaments públics, 



per exemple el CAP, transport per a joves i grans en 
moments puntuals i d'oci i millorar les connexions dels 

barris i Ulldecona) 
o Impulsarem una xarxa d'itineraris verds 
o Estudiarem la construcció d'un parquing públic 
o Crearem una àrea d'aparcament de camions al polígon 

Valldepins 

Formació i Treball 
o Posarem en marxa nous Tallers i Plans d'Ocupació per 
afavorir la inserció laboral als col·lectius amb més 
complicacions 
o Consolidarem la Borsa de Treball i crearem l'oficina de 
l'Emprenedor, per assessorar i orientar totes aquelles 
persones que vulguin desenvolupar el seu projecte empre
sarial 
o Fomentarem l'autoocupació dels joves i altres perso
nes qualificades que vulguin tornar al municipi després 
d'haver estud iatfora 

Dinamització Econòmica 
Agricultura 
o Valorar la figura del pagès com a gestor del territori 
o Treballarem per la revalorització i reestructuració de 
l'agricultura com a sector econòmicament estratègic 
o Promourem la producció ecològica i integrada 
o Posarem en funcionament del projecte del banc de 
terres perquè siguin explotades pels joves agricultors 
o Conservarem el patrimoni rural donant-li valor 
o Crearem una xarxa de distribució de productes locals 
o Arranjarem els camins en mal estat 

Comerç, Turisme i Serveis 
o Aplicarem el Pla de Dinamització i modernització 
comercial amb línies d'ajuts als comerços 

o Remodelarem el Mercat municipal i elaborarem un Pla 
de Promoció del Mercat 

o Potenciarem el sector serveis 
o Oferirem una línia d'ajuts destinades a fomentar 
iniciatives de turisme rural de qualitat 
o Continuarem potenciant els actius turístics del nostre 
poble amb la seva adeqüació, protecció, i la progressiva 
posada en funcionament (Castell, Ermita i Pintures Rupes
tres, Oliveres Mil.lenàries, poblats ibers, Via Augusta ... ) 
o Impulsarem el turisme de natura amb l'adeqüació i 
senyalització de noves rutes i l'edició d'una guia específica 

Indústria 
o Treballarem per consolidar les indústries existents 
o Donarem suport a les activitats existents per al seu 

manteniment i/o ampliació 

o Crearem més sòl industrial ordenat i una zona 
d'indústria-aparador 

o Incentivarem la implantació d'activitats econòmiques 
que requereixin mà d'obra qualificada (per exemple, empreses 
tecnològiques) 
o Impulsarem la col.laboració entre les empreses privades 
i l'Ajuntament en benefici del poble 

Urbanisme, Patrimoni 
Medi Ambient 
Urbanisme 
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o Aprovarem i desplegarem el nou Pla d'Ordenació 
Urbana Municipal (POUM) 
o Continuarem amb la supressió de barreres 
arquitectòniques 
o Adaptarem el sistema d'enllumenat públic a la nova 
normativa 
o Soterrarem progressivament les línies elèctriques 
(començant per les que hi ha en projecte, les de mitja tensió 
del e/Barcelona i Avda. Ramón Salomón) 
o Elaborarem i executarem projectes de millora de carrers 
i places 
o Posarem en funcionament els contenidors soterrats de 
brossa 

Patrimoni 
o Elaborarem el Projecte de rehabilitació i millora del 
nucli antic per optar al Pla de Barris de la Generalitat de 
Catalunya . 
o Incrementarem les línies d'ajuts als joves perla compra 
de vivendes al nucli antic 
o Recuperarem els poblats ibers i trams de la Via 
Augusta 
o Continuarem amb noves fases de rehabilitació del 
Teatre Municipal «Orfeó Montsià» 
o Continuarem amb l'adequació, conservació i promoció 
del nostre patrimoni 
o Elaborarem un catàleg de masies, masos i cases 
rurals susceptibles de reconstrucció i rehabilitació 

o Recuperarem patrimoni històric-industrial com a nou 
actiu turístic (rajolars, molins ... ) 

Medi Ambient 
o Aplicarem els resultats i conclusions de l'Agenda 21 
o Treballarem per una gestió integral de la Serra del 
Montsià i dels espais de la Xarxa Natura 2000 
o Estudiarem la instal.lació de la xarxa de gas als 
Valentins, Sant Joan del Pas, Barri Castell i les Ventalles 
o Aplicarem el programa de restauració paisatgística 
de punts degradats 

o Elaborarem la carta municipal del Paisatge per 
protegir-lo, conservar-lo i revaloritzar-lo 
o Executarem el Pla de gestió integral del Riu Sénia amb 
la neteja de l'entorn i la recuperació d'elements històrics 
(molins i ponts, entre altres) 
o Crearem carrils per a bicicletes 
o Adequarem noves àrees de lleure i recorreguts verds 
o Crearem el nou parc verd previst al POUM 

Participació Ciutadana i 
Planificació Estratègica 
o Continuarem treballant per incorporar processos de 
participació ciutadana i consens social com a pràctica 
habitual en la presa de decisions sobre el model de 
desenvolupament econòmic i social 
o Farem assemblees periòdiques d'informació munici-
pal , tal com s'ha fet en la darrera legislatura 
o Consolidarem els nous consells de participació 
ciutadana (medi ambient) i n'estudiarem de nous 
o F a rem activitats de foment de la participació ciutadana 
o Treballarem per aplicar i posar en marxa tot allò 
elaborat en la present legislatura: POUM, Agenda 21, 
Sistema d'Informació Energètica, Pla de senyalització i 
mobilitat, estudis sobre estratègies per dinamitzar els 
actius turístics .... 
o Planificarem el nostre creixement de manera ordenada 
i sostenible 
o Elaborarem plans sectorials per dinamitzar sectors 
diversos (agrícola i comercial principalment) 
o Mantindrem les bones relacions existents amb altres 
administracions per tal de garantir-nos un bon finançament 
per als diversos projectes i aconseguir subvencions en tots 
els àmbits 
o Acabarem i farem seguiment de tots aquells projectes 
i obres iniciades o a punt d'iniciar-se: 

-Pavelló poliesportiu 
-Urbanització e/ Mestre Moreira 
-Centre cívic als Valentins 
-Clavegueram als Rajolars (S. Joan Pas) 
-Clavegueram a Les Ventalles 
-Aigua potable a La Miliana 
-Xarxa aigües pluvials (3ª fase) 
-Edifici esports Escoles 
-Àrea recreativa a la Bassa del Montsià 
-Millora dels accesos als abrics de les pintures 

rupestres 
-Llar d'infants municipal 
-Rotonda a la ctra. de La Sénia 
-Centre de Salut 
-Rehabilitació Teatre Municipal 
-Col·lector aigües pluvials (del Lorito al riu) 
-Contenidors soterrats 
-Variant a la ctra. de Godall 
-Reforç del ferm a la ctra . de Godall 
-Obres d'arranjament i millora de la ctra. de Tortosa 

(del riu Sénia a Vinallop) 
-Depuradora als Valentins 
-Obres a diversos camins (Taula del Sénia) 

Barris 
Tots els projectes i serveis així com les obres enumerades 
en els apartats anteriors, han de repercutir també en els 
veïns dels barris, a banda, però, preveiem accions 
específiques com: 

Els Valentins 
o Acondicionarem les entrades als Valentins 
o Continuarem treballant per millorar el subministrament 
d'aigtJa 
o Renovarem l'enllumenat públic 
o Ajardinarem diversos indrets (Plaça Major, entrada 
erta Barri Castell) 
o Millorarem el mobiliari urbà 
o Arranjarem els camins malmesos 
o Crearem un telecentre i potenciarem l'ús del centre 
cívic 

Barri Castell 
o Finalitzarem la urbanització dels carrers 
acondicionarem les entrades del barri 
o Acondicionarem l'entorn del Passeig del Riu 
o Crearem carrils bici i de vianants per unir els diferents 
nuclis (Molí Bordales, Molí de l'Om) 
o Crearem un telecentre i potenciarem l'ús de l'edifici de 
les escoles com a centre cívic 
o Millorarem el mobiliari urbà 
o Arranjarem els camins malmesos 

Sant Joan del Pas 
o Urbanitzarem els carrers (arranjament del paviment i 
renovació de l'enllumenat públic) 
o Crearem un telecentre i potenciarem l'ús del teleclub 
com a centre cívic 
o Millorarem el mobiliari urbà 
o Acabarem l'obra projectada de la nova depuradora i 
clavegueram (Sant Joan - Rajolars) 
o Arranjarem els camins malmesos (prioritàriament la 
carretera del cementiri) 

Les Ventalles 
o Acabarem les obres projectades o iniciades, com 
l'adequació del Lligallo, el clavegueram i la depuradora 
o Crearem un telecentre i potenciarem l'ús del casal com 
a centre cívic 
o Arranjarem els camins malmesos 
o Millorarem el mobiliari urbà 
o Millorarem l'entorn de la Bassa de les Ventalles 

La Miliana 
o Executarem l'obra de distribució de l'aigua potable 
o Impulsarem la instal·lació d'una depuradora natural 
o Arranjarem els camins malmesos 
o Potenciarem l'ús del casal com a centre cívic 
o Millorarem el mobiliari urbà 


